
se je zahvalil govornikoma za izčrpna poročila z željo, 
da bi se še večkrat priredil političen shod pri nas, ki 
nas pouči o političnih razmerah v naši državi. 

Dr. Hohnjec je imel zadnji čas v ljutomerskem 
okraju tele shode: v nedeljo, 6. septembra, po ranem 
cerkvenem opravilu pri Sv. Križu pri Ljutomeru, po
poldne v Veržeju; v nedeljo, 13. septembra v Ljutomeru. 
Obisk je bil dober, odnosno pri Sv. Križu prav dober, 
v Ljutomeru izvrsten. Poročilo poslanca dr. Hohnjec je 
bilo povsod! sprejeto z velikim zanimanjem in vsestran
skim pritrjevanjem. V enoglasno sprejetih resolucijah 
je bilo njegovemu delovanju in politiki Jugoslovanske
ga kluba izrečeno popolno zaupanje. Volilci so na vseh 
shodih tudi protestirali zoper davčni sistem v Sloveniji 
in zoper brezobzirno navijanje davčnega vijaka; zoper 
novo carinsko tarifo, ki povečuje carinske postavke na 
umetna gnojila, galico, poljedelske stroje in sploh na 
kmetske potrebščine; zoper ukinjenje zasebnih učite
ljišč, ki so v rokah katoliških redovnic, ter zoper skraj
šanje časa za verouk na meščanskih in drugih šolali. 
Na shodu v Ljutomeru je tudi bila sprejeta naslednja 
resolucija: »Državna vlada obremenuje Slovenijo z dav
ki do petine vseh v državi vplačanih direktnih davkov, 
noče pa izpolniti svojih obveznosti napram Sloveniji 
H graditvi in vzdrževanju cest prispeva v tako nezado
stni meri, da je teh prispevkov, katere je dati obvezana, 
dolžna visoko svoto več milijonov dinarjev. Mesto teh 
prispevkov hoče, kakor je razvidno iz izjav gospoda 
ministra javnih del v parlamentu in okrožnice gradbe
ne direkcije v Ljubljani okrajnim zastopom in cestnim 
odborom, v Sloveniji zopet upeljati kuluk. Zoper tako 
postopanje vlade odločno protestiramo.« 

Ormož. V nedeljo, dne 13. t. m., se je vršil v Katol. 
domu shod Slovenske ljudske stranke, na katerem je po
ročal o političnem položaju poslanec g. Andrej Bedjanič. 
Prav po domače je nam razložil vso RR (PašičRadič) po
litiko. Radič je prej povsod kritiziral, se po svetu enkrat 
na Angleško, enkrat na Rusko vozil, drugače pa doma za 
pečjo s svojimi poslanci ležal in hrvatski narod tako za 
nos vodil. Če bi bil lepo od začetka v državni zbor prišel, 
ne bi bilo centralizma. Le po njegovi krivdi smo bili pre
glaševani in narodi se ne morejo sami razvijati. Le zavo
ljo njegovih intrig so ga zaprli. Ko se to zgodi, na vse po
esebi, vse svoje trditve ovrže, na svojo pest vso svojo tak
tiko brez vprašanja naroda spremeni, pravi, da vse to ni 
nič in sklene sporazum s Pašičem, torej popolnoma kapi^ 
tulira. Pri njem ni nič, da se davki ne izenačijo, da njegovi 
poslanci z radikali, s Kelemino in Pucljem vred, so vse 
davke odglasovali, da so odglasovali tiskovni zakon, ki je 
najslabejši, kaj ga svet pozna, da so odglasovali dvanaj
stine, v katerih ni za Slovenijo postavljeno nič, akoravno 
največ plača, da pri agrarni reformi delajo nato, da se 
graščaka, ki je pod agrarno reformo, ščiti, ne pa seljaka, 
ki zemljo potrebuje. Udriha po duhovščini, ki dela za ljud
stvo. Graja vse. Na Krškem je grajal Orle, grajal Sokole, 
in ko se ga za besedo prime, obrne besede in reče, da ni
so ne Orli, ne SokoK, ampak da so golobice. To ni nič, 
akoravno ve dobro, da so njegovi poslanci odglasovali dva 
najstine, v katerih je za Slovenijo za regulacijo vod po
stavljenih le 2,000.000 dinarjev, katero svoto večji del 
požrejo različne komisije. To ni nič, da zdaj njegovi agita
torji okoli farbajo ljudi, da bodo njegovi več dobili, ker so 
v vladL V ceK državi je bilo elementarne škode letos nad 
600 ,000 .000 dinarjev, vlada pa je dala podpore le krog 
3,000.000 dinarjev. Koliko so od tega požrle različne ko
misije in koliko je nesrečno ljudstvo dobilo? To vse ni nič, 
da Pašič kot samodržec komandira in Radičerci le kimajo, 
in Radič ga k vsemu še hvaH. Zato je treba, da se že en
krat začne s pametno politiko, drugače je vse zastonj. Je 
treba, da se naredi invalidni zakon tako, da bo dober za 
invalide, dober tudi za davkoplačevalce, in ne kakšni je 
zdaj! Treba je, da se popravi šolski zakon, v katerem se 
morajo vpoštevati tudi krajevne razmere; da se pustijo tudi 
privatne šole, katerih dobrino priznavajo celo sami nasprot 
mki, ki svoje otroke v nje pošiljajo. Treba je posebno, da 
se davki za celo državo zenačijb. Vse to je zakrivil centra
lizem, vsi, Id so zanj. Zato je Slovenska ljudska stranka za 
avtonomijo pokrajin in bo vselej in ne bo svojega progra
ma menjala, ne bo tako nesramno kot Radič s svojimi ka
pitulirala. — Po živahni debati zborovalcev se je sprejela 
sledeča resolucija: »Zbrani izrekamo poslancu g. Andreju 
Bedjaniču in vodstvu SLS stranke popolno zaupanje in 
tirjamo, da vstrajate pri Vašem programu. Na to vestno in 
vstrajno delajte, da vsi, ako smo vsi državljani ene države, 
in to smo in hočemo biti, tedaj Slovenec ravnotako kot 
Srb in Hrvat, imamo enako pravico in enake dolžnosti, da 
tedaj posebno vsi enako plačamo.« 

Naši poslanci med ljud
stvom. 

Zbor zaupnikov SLS v Murski Soboti. V nedeljo, dne 
IS. t. m., so odborniki in zaupniki prekmurskih krajevnih 
organizacij SLS do zadnjega kotička napolnili Dittrichovo 
dvorano v Murski Soboti. Celo Prekmurje od Dolnje do 
Gornje Lendave je bilo zastopano. Zborovanje je otvoril 
in vodil poslanec Šiftar. Pcslanec Klekl je podal politično 
poročilo. Poslanec Vesenjak je govoril o državnem gos
podarstvu, zlasti o davkih in carinah, tajnik Kranjc o or
ganizaciji SLS v Prekmurju. 

Pri Sv. Martinu blizu Vurberga je priredila Slov. 
ljudska stranka v nedeljo, 6. septembra po rani sveti 
maši na prostem pri cerkvi ljudski shod, ki je bil zelo 
lepo obiskan. Otvoril ga je domači gospod župnik Lajn
šič, a predsedoval je župan iz Gor. Dupleka g. Ignac 
Thaler. 0 političnem in gospodarskem položaju nam je 
poročal naš poslanec Fr. Žebot. Slišali smo marsikaj, 
kar še dosedaj nismo slišali. Posebno se nam je dopadla 
tista pripovedka o učenem »p ldarju«, kateri je očistil 
dvema bolnikoma plesnjive možgane. Po shodu, na ka
terem smo izrekli našemu poslancu in njegovim tova
rišem popolno zaupanje, smo ostali z našim zastopni
kom v zaupnem razgovoru. 

Shodi v okr. Marenberg. Na praznik, 8. septembra 
sta se vršila dva dobro obiskana shoda v Sv. Primožu 
na Pohorju in na Kamnu (Vuzenica). Poročal je posl. 
Pušenjak o političnem položaju, natančno razložil po
litiko Radičeve stranke, naglašal, da so poslanci Radi
eeve stranke glasovali za vse povišane davke in za novi 
davek za delavce ter razpravljal o krivični, pretirani 
obremenitvi Slovenije. Soglasno je bila sprejeta resolu
cija, v kaleri se protestira proti prevelikemu obdačenju 
Slovenije, ki ogroža obstoj kmečkega stanu, obrtnikov 
in trgovcev. Vsi oni, ki so volili Radiča — bilo jih je 
624 v okraju — se sramujejo, da so tako nasedli. Radič 
je zatajil republiko, borbo za samostojnost opustil, on 
podpira Pašičev velesrbski centralizem, govori, da se 
Sloveniji predobro godi in daje s tem potuho davčnim 
oblastem, da še hujše pritiskajo na Slovenijo. 

šmartin na Pohorju. V nedeljo, dne 13. t. m. sta nas 
obiskala poslanca štef. Falež in Pušenjak ter se j« 
vršil dobro obiskan shod SLS, kateremu je predsedo
val odbornik okrajne organizacije, vrli posestnik Franc 
Fric. Poslanec Falež je orisal politične razmere v naši 
državi, izdajstvo Radičevo in ožigosal protiljudski in 
protikrščanski šolski zakon, katerega je predložil Pri
bičevič. Poslanec Pušenjak je govoril o gospodarski po
litiki, oaobilo davčni politiki, in po..iv#l k vztrajnosti* 
boj« en mesničenje strankinega programa. Pretk' iaik 


